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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve          

mesta Spišská Nová Ves zo dňa 23. januára 2025 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:   

1. Úvod 
2. Návrh na  1. zmenu rozpočtu mesta v roku 2025 
3. Návrh na schválenie dlhodobého bankového úveru 
4. Rôzne 
5. Záver 

 
1. Úvod – prítomných privítal predseda Mgr. Rastislav Javorský. Privítal aj zástupcov mesta, 
a to zástupcu primátora a prednostu MsÚ.  
2. Návrh na 1. zmenu rozpočtu – ved. fin. oddelenia predstavila návrh 1. zmeny rozpočtu.  
Do rozpočtu mesta v roku 2025 sa zapája dlhodobý úver zo ŠFRB, ktorý sa nevyčerpal v roku 
2024 vo výške 307 195 eur. V rozpočte predchádzajúceho roka je v skutočných príjmoch len časť 
úveru zo ŠFRB, ktorá sa reálne čerpala v kapitálových výdavkoch, a to 347 604,71 eur. Úver je 
určený  na financovanie prestavby hotela Šport na byty.  
Do rozpočtu mesta sa zapája dlhodobý bankový úver vo výške predbežne 1 600 000 eur. Zámer 
čerpať úver v rokoch 2025 a 2026 v objeme 4 000 000 eur bol schválený MsZ, uznesením            
č. 448/2024. Prijatie dlhodobého bankového úveru na financovanie kapitálových výdavkov            
je predložené na schválenie poslancom MsZ dňa 10. 2. 2025. 
Vo výdavkovej časti sa upravuje len kapitálový rozpočet. Navrhované je zvýšenie o 1 907 195 eur, 
a to na projekt obnovy ZUŠ (spolufinancovanie) vo výške 665 tis. eur, na rekonštrukciu MK 
a chodníkov je určená suma 785 tis. eur, na spolufinancovanie projektu revitalizácie 
vnútrobloku sídl. Západ 150 tis. eur. Čiastka 307 195 eur je určená na dofinancovanie 
prestavby hotela Šport na byty, kde zdrojom krytia je úver zo ŠFRB z roku 2024. 
3. Návrh na schválenie dlhodobého bankového úveru – informovala ved. fin. oddelenia.  
K prijatiu dlhodobého bankového úveru vydal hlavný kontrolór stanovisko, v ktorom konštatuje, 
že mesto podmienky dané zákonom spĺňa. 
V mesiaci december mesto oslovilo štyri banky a požiadalo o predloženie indikatívnych ponúk 
úverového financovania s parametrami a požiadavkami, ktoré stanovilo.  Najvýhodnejšiu ponuku 
predložila: Všeobecná úverová banka, a. s. Bratislava s uvedenými parametrami: 
Druh úveru: termínovaný 
Výška úveru: 4 000 000 eur 
Účel úveru: 

- financovanie investičných akcií a PD schválených MsZ 
- povinné spolufinancovanie projektov realizovaných zo zdrojov ŠR a EÚ, 
- financovanie kapitálových výdavkov nevyhnutných na realizáciu projektov, ktoré sú             

v projektoch ako neoprávnené, príp. práce naviac 
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Úroková sadzba: 12M EURIBOR + 0,11 % p. a. s možnosťou zmeny po dobe čerpania. 
Čerpanie úveru: postupné počas rokov 2025 a 2026. 
Splatnosť úveru: 15 rokov od dátumu účinnosti zmluvy. 
Odklad splácania úveru: o 1 rok od dátumu účinnosti zmluvy. 
Splátky istiny: mesačne k 20. dňu v mesiaci, rovnomerné, prvá splátka rok od účinnosti zmluvy. 
Platby úrokov: mesačne, po začatí čerpania z aktuálneho zostatku istiny úveru. 
Zabezpečenie úveru: bez zabezpečenia. 
Do rozpočtu v roku 2025 sa predbežne zapojí 1 600 tis. eur v roku 2026 to bude 2 400 tis. eur. 
Úver bude použitý na financovanie kapitálových výdavkov tak, ako je uvedené v návrhu             
na 1. zmenu rozpočtu. V prípade potreby ďalších fin. prostriedkov, dofinancovania projektov, 
tieto budú predmetom zmien rozpočtu v priebehu roka 2025.  
4. Rôzne -  na rokovanie MsZ sa bude predkladať návrh VZN č. 1/2025 o určení výšky 
príspevkov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Sp. Nová 
Ves. Informovala Mgr. Júlia Čurillová, vedúca odd. školstva a JUDr. Radka Romaňáková, 
riaditeľka SŠZ.  
Na základe protestu prokurátora sa zjednotili poplatky na rovnakú úroveň vo všetkých školách 
a v každom mesiaci (aj cez prázdniny), taktiež sa upravila terminológia. Navrhujú sa zmeniť 
poplatky v MŠ, ŠJ a CVČ. Súčasťou VZN je príloha s uvedením úhrad v bežnom a diétnom 
stravovaní. Návrh bol prerokovaný v komisii školstva, ktorá s predloženým návrhom súhlasila. 
Riaditeľka SŠZ odporúča  zmeniť poplatok za réžiu v ŠJ na 1 obed za paušálny poplatok 15 eur 
bez ohľadu na počet odobratých obedov, okrem 0 obedov, potom poplatok 0,- eur. V prípade, že 
ide o diétne stravovanie formou donášky, poplatok 5 eur. Poplatok za pobyt v MŠ je 
v súčasnosti 25 eur. 
 
Mgr. Rastislav Javorský: požiadal o zjednotenie poplatkov uvedených v návrhu, a to v MŠ bez 
poplatku za pobyt, v ŠJ paušálny poplatok 40 eur za réžiu. Ak pôjde o diétnu stravu formou 
donášky 30 eur. Zákonný zástupca zaplatí aj za potraviny, a to podľa finančného pásma. 
RNDr. Ladislav Ruttkay : pripomenul, že všetky náklady na mzdy a prevádzku MŠ hradí štát, 
mesto a rodičia financujú ŠJ. Tiež navrhol presun poplatku z MŠ za pobyt do ŠJ. Poplatok za 
pobyt v MŠ sa teda už vyberať nebude. Financovanie MŠ bude fungovať tak, ako pre ZŠ, 
prerozdelí sa normatív na mzdy a prevádzku, z prípadnej rezervy sa dofinancujú vysoko 
nákladové MŠ. 
Mgr. Júlia Čurillová : možnosť ako zvýšiť zdroje je aj zapojenie sa do dohodovacieho konania.  
 
5.      Záver – na záver predseda poďakoval prítomným za účasť. 

Uznesenie:  
Finančná komisia odporúča poslancom MsZ schváliť: 

1. Návrh 1. zmeny rozpočtu mesta Spišská Nová Ves v roku 2025. 
2. Návrh VZN č. 1/2025 o určení výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Sp. Nová Ves. 
3. Návrh na schválenie prijatia dlhodobého bankového úveru. 

 
Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
 

   

 

 

        Mgr. Rastislav Javorský 
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                 predseda finančnej komisie 


